



INNOVATION AND IMMIGRATION

Mentoring young immigrant job seekers

DUO for a JOB, a Brussels-based not-for-profit organisation, facilitates intergenerational mentoring by putting young immigrant job seekers in contact with experienced (early) retired professionals who can support them in their job search.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Wallonia rejects EU 'ultimatum' over CETA >>](#)

[Organic crop area on the rise in the EU >>](#)

[Eight million ICT specialists employed in the EU >>](#)

[1 in 10 enterprises in the EU recognised as high-growth companies >>](#)

[Support for micro-entrepreneurs: €1 billion mark reached >>](#)

[Second generation immigrants generally highly educated and well integrated into the labour market >>](#)

[European companies awarded for their green business solutions >>](#)

[A LIFE-line for 144 innovative projects investing for a better environment and climate action >>](#)

[Climate: Entry into force of Paris Agreement >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

ESF thematic experts plan the way forward

In late October the European Social Fund Transnational Platform held an internal seminar for its 13 thematic experts.

[Read more >>](#)

Other news

ÉRIC ANDRIEU: 'THE CAP HAS BEEN DISASTROUS FOR JOBS'

MEP **Éric Andrieu**, a long-time friend of AEIDL, has produced a report on **how the CAP can improve job creation in rural areas**. It was **adopted by the European Parliament** in Strasbourg on 27 October. The text calls for adequate funding to be maintained, but more efficiently distributed, to support rural employment.

[Read more >>](#)

TOWARDS AN INTEGRATED RURAL DEVELOPMENT POLICY 2.0

In an **article** published by **ARC 2020**, rural sociologist **Jan Douwe van der Ploeg** (Wageningen University, the Netherlands) outlines his **vision** for what he calls **integrated rural development**.

[Read more >>](#)

REPUTATION INSTITUTE'S 2016 CITY REPTRAK®

Sydney, Australia, and **Vienna**, Austria, have claimed the top spots in **Reputation Institute's 2016 City RepTrak®**, the world's largest annual **survey** of city reputations based on **perceptions** of **economy**, **environment** and **government**. **Stockholm**, **Edinburgh**, **Rome** and **Copenhagen** are the other EU cities in the top ten.

[Read more >>](#)

LIFE WORKSHOP FOR LOCAL COMMUNITIES (LJUBLJANA, 10 NOVEMBER 2016)

LIFE CB SI, a **capacity building project**, is organising a special **workshop** which will focus on the **LIFE programme** as a financial instrument for co-financing environmental projects within **local communities in Slovenia**. It will take place in **Ljubljana** on **10 November 2016**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to **Jean-Luc Janot**.





INNOVATION ET IMMIGRATION

Parrainage professionnel pour jeunes immigrés

En Belgique, DUO for a JOB met en contact des jeunes primo-arrivants (65%) ou issus de l'immigration (35%) en recherche active d'emploi avec des bénévoles de plus de 50 ans qui les épaulent dans leur démarche.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Malgré les pressions, la Wallonie tient bon contre le CETA >>](#)

[Superficie des cultures biologiques en hausse >>](#)

[Huit millions de spécialistes TIC dans l'UE >>](#)

[1 entreprise sur 10 considérée comme société à forte croissance >>](#)

[Soutien aux microentrepreneurs: le cap d'un milliard d'euros est franchi >>](#)

[Les immigrés de 2ème génération généralement instruits et bien intégrés professionnellement >>](#)

[Entreprises vertes récompensées >>](#)

[Aide LIFE à 144 projets innovants en faveur de l'environnement et de l'action pour le climat >>](#)

[Climat: entrée en vigueur de l'accord de Paris >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Les experts thématiques du FSE tracent les voies à suivre

Fin octobre, la plateforme transnationale du Fonds social européen a organisé un séminaire interne pour ses treize experts thématiques.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

ÉRIC ANDRIEU: «IL FAUT REPENSER LA PAC QUI A DÉTRUIT DES EMPLOIS»

«**Comment la PAC peut-elle améliorer la création d'emplois dans les zones rurales**»: c'est la question que se pose le Parlement européen au travers du rapport du député **Éric Andrieu**, un ami de longue date de l'AEIDL, qui a été soumise au vote et **adoptée**, jeudi 27 octobre, à Strasbourg. Le texte appelle à maintenir des financements suffisants, mais aussi à revoir leur répartition, afin de favoriser le développement de l'emploi rural.

[Lire plus >>](#)

VERS UNE POLITIQUE DE DÉVELOPPEMENT RURAL 2.0

Dans un **article** publié par **ARC 2020**, le sociologue **Jan Douwe van der Ploeg** (Université de Wageningen, Pays-Bas) présente sa **vision** de ce qu'il appelle le

développement rural intégré.

[Lire plus >>](#)

LES VILLES LES PLUS RÉPUTÉES EN 2016

Sydney, en Australie, et **Vienne**, en Autriche, ont remporté les premières places au «*City RepTrak®2016*» du **Reputation Institute**, un **sondage annuel mondial** sur la **réputation** des **villes** en termes d'**économie**, d'**environnement** et de **gouvernance**. **Stockholm**, **Édimbourg**, **Rome** et **Copenhague** sont les autres villes de l'UE figurant dans les dix premières places.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).